
 

 

Tohmajärven kunnan hyvinvointiraportti 2023 
 
Kunnanhallitus 25.03.2024 § 73  
  

 
Kuntalain mukaan kuntien tulee pyrkiä edistämään asukkaidensa hyvinvointia. Terveydenhuoltolaki 
velvoittaa kuntia valmistelemaan vuosittain raportin sekä kerran valtuustokaudessa laajemman 
hyvinvointikertomuksen valtuustolle. Edellistä valtuustokautta koskeva laajempi hyvinvointikertomus on  
käsitelty kunnanvaltuustossa 20.6.2022 § 50. Raportin löydät tästä. Hyvinvointikertomus eli 
hyvinvointiraportti on tiivis asiakirja, joka toimii ennen kaikkea johtamisen työvälineenä, poliittisen 
päätöksenteon tukena sekä strategiatyön ja suunnittelun ja sen toimeenpanon perustana. 
Vuosittaisessa hyvinvointiraportissa tarkastellaan edellisen vuoden toteutuneita hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen keinoja. Raportissa tarkastellaan myös kuntalaisten hyvinvointia ja terveyttä ja 
niihin vaikuttaneita tekijöitä vuodelta 2023. Hyvinvointiraportti 2023 pitää sisällään päivitettyä 
indikaattoritietoa saatavilla olleiden hyvinvoinnin- ja terveyden tilastojen osalta. Raportissa on käytetty 
pääasiassa viimeisimpiä vuosien 2022 ja 2023 tilastotietoja.  
 
Esityslistan liitteenä on Tohmajärven kunnan hyvinvointiraportti vuodelta 2023.  

 
 

Asian valmistelija 
 vs. sivistys- ja hyvinvointijohtaja Seija Rosti, seija.rosti@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4154 

 
Esittelijä 
 kunnanjohtaja Mikko Löppönen, mikko.lopponen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4001 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus merkitsee Tohmajärven kunnan hyvinvointiraportin vuodelta 2023 käsitellyksi ja saattaa 

sen kunnanvaltuuston käsiteltäväksi. 
 
 Merkitään, että vs. sivistys- ja hyvinvointijohtaja Seija Rosti oli asiantuntijana kuultavana läsnä 

kokouksessa klo 14:11 –15:11. Hän kertoi, että työikäisistä eikä vanhusväestöstä ole tilastotietoa yhtä 
laajasti saatavilla, koska näille kohderyhmille ei tehdä juurikaan valtakunnallisia kyselyitä. 

 
 Merkitään, että hallitus kävi keskustelun hyvinvointiraportin laatimisen velvoittavuudesta ja laatimisen 

vaatimasta työajasta. 
 
 Merkitään, että hallitus kävi keskustelun keinoista, joilla kunta voisi vaikuttaa lasten ja nuorten 

liikkumattomuuteen. 
 
 Merkitään, että hallitus kävi keskustelun päihteiden käytön laajuudesta Tohmajärvellä. Ero maakuntaan 

on merkittävä. 
 
 Merkitään, että hallitus kävi keskustelun hyte-kertoimista. 

 
Päätös 
 Kunnanhallitus merkitsi Tohmajärven kunnan hyvinvointiraportin vuodelta 2023 käsitellyksi ja päätti 

saattaa sen kunnanvaltuuston käsiteltäväksi. 
 
 ________ 

https://www.tohmajarvi.fi/documents/1739083/0/LAAJA+HYVINVOINTIKERTOMUS.pdf/f13f9992-963d-3bad-5417-5a96e96f93dd


 

 

 
Kunnanvaltuusto 17.06.2024 § 28    
183/00.01.02.01/2022 Tohmajärven kunnan hyvinvointisuunnitelma    

 
Esityslistan asia n:o 6.  
 
Puheenjohtaja totesi, että kokouksessa pidetyn tauon (klo 15:52 – 16:12) jälkeen paikalla on 26 
valtuutettua, joista viisi on varavaltuutettua sekä totesi, että kokous on laillinen ja päätösvaltainen. 
 
Kunnanhallituksen puheenjohtaja Helena Pakarinen totesi, että viime vuonna on määrätietoisesti tehty 
toimia hyvinvoinnin edistämisen suhteen mutta esille nousee kaikissa ikäryhmissä jakautuminen 
kahteen: hyväkuntoisiin ja myönteisesti elämään suhtautuviin ja niihin, joilla ongelmat kasautuvat. 
 
Merkitään, että käytiin keskustelu nuorten sähkötupakoinnista, digineuvonnasta, kolmannen sektorin 
merkityksestä ja liikunnan lisäämisen keinoista sekä yksilön vastuusta. 
 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin kunnanhallituksen päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 ________ 


